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RESUM REUNIÓ AL DEPARTAMENT DE DRETS SOCIALS, 31 DE 
GENER DE 2024. 

CONVOCADA: Per la Direcció general de la RGC del Departament de Drets Socials 

OBJECTE: Millorar la llei de la RGC 

 

 

ASSISTENTS: 

En nom de la COMISSÓ PROMOTORA ILP RGC: Miquel Ibarz i Sixte Garganté 

Va resultar que ens havien convocat a una reunió amb l’ ÒRGAN DE GOVERN DE LA 
RGC i els assistents van ser: 

Valentí Arroyo, director general de la RGC del Departament de Drets Socials (presencial) 

Silvia Subirana, subdirectora de la RGC del Departament de Drets Socials(presencial) 

Una persona del Departament d’ Economia (telemàtic) 

Una persona de Foment del Treball (telemàtic) 

Una persona de PIMEC (telemàtic) 

Una persona de CCOO  (telemàtic) 

UGT va excusar assistència 

Una persona de la Taula del Tercer sector (telemàtic) 

Col·legi de Treball Social, va excusar assistència 

Una persona de l’ Assocció de municipis de Catalunya (telemàtic) 

Una persona de la Federació de municipis de Catalunya (telemàtic) 

Una persona del SOC   (telemàtic) 

Una persona de l’ Òrgan tècnic de la RGC (telemàtic) 

 

RESUM CONTINGUT REUNIÓ 

INICI: 

Només va parlar Valentí Arroyo, director general de la RGC del Departament de Drets 
Socials, però va dir que ho feia en nom de l’ Òrgan de Govern i que podia parlar qualsevol 
persona de l’ òrgan de govern, però de fet només va parlar ell   -i en algun tema concret la 
subdirectora general que estava present-    durant tota la reunió i en algun moment va 
demanar la conformitat dels altres membres de l’ òrgan de govern (tots telemàticament) 
que sempre van assentir i no dir res. 
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PRIMERA INTERVENCIÓ DE VALENTI ARROYO 

Valentí Arroyo va dir que l’ òrgan de govern havia comparegut a la Comissió del Parlament 
que tramitava la modificació de la llei de la RGC i que havia presentat un Informe amb les 
seves propostes, i que pensava que eren força coincidents amb les esmenes presentades 
per la Comissió Promotora de la ILP RGC, i que la reunió ere per buscar i trobar com 
treballar conjuntament per millorar la RGC. 

 

PRIMERAINTERVENCIÓ COMISSIÓ PROMOTORA: 

Vam fer un RESUM DE LES NOSTRES ESMENES, en el sentit que: 

s’ havia de incrementar la taxa de cobertura (modificació de requisits per accedir, la  
complementarietat amb les rendes de treball, per harmonitzar-ho amb l’IMV), per afavorí 
que es pogués cobrar dues RGC en una mateix llar, etc., per que només hi han accedit un 
32% de la població que a Catalunya esta en situació de pobresa severa, i que aquest dèficit 
afecta particularment a famílies amb moltes persones i molts infants. 

s’ havia d’ incrementar la taxa de suficiència per incrementar les persones que pugessin 
accedir a la RGC, i per fer que la RGC no només fos eficient front a la pobresa severa sinó 
també per evitar que s’ incrementés les persones en risc de pobresa, i que aquest dèficit 
afecta particularment a famílies amb moltes persones i molts infants. Varem explicar que 
érem partidaris de crear un complement d’infància, de discapacitat i d’ habitatge. 

que s’ havia de millorar la gestió administrativa de la tramitació de la RGC per tal de fer 
efectiu el dret a la RGC i el dret a continuar cobrant la prestació mentres durés la situació 
de necessitat; en aquest sentit vam explicar que era necessari que les persones 
beneficiàries fossin part en la tramitació d el’ expedient administratiu, i fossin degudament 
escoltades abans de que la Generalitat prengués una decisió que els afectes. 

POSSICIONAMENT DEL GRUPS PARLAMENTARIS 

Després van explicar que les totes les nostres esmenes havien estat assumides pels grups 
parlamentaris COMUNS-PODEM i la CUP, que la majoria havien estan assumides pel PSC i 
JUNTS, i que, contràriament, ERC no havia assumit pràcticament cap esmena de la 
Comissió Promotora. 

Vam dir que ERC havia  presentat esmenes que suposaven un retrocés en la regulació 
actual de la RGC i, en aquest sentit,  varem fer esment a les següents qüestions: 

• Eliminació de la generalització de la compatibilitat de la RGC amb tot tipus de 
treball a temps parcial, i que només seria compatible amb treball a temps parcial 
de famílies monoparentals i famílies nombroses. 

• Disminució de la quantia del complement de la RGC a les pensions no contributives 
de la Seguretat social, quan aquest complement superi el 35% de la quantia de la 
pensió no contributiva. 

• Reforçament i ampliació de les facultats de l’ òrgan tècnic de la RGC que es qui 
acaba decidint qui té dret i qui no té dret a la RGC en totes les circumstàncies 
excepcionals. 

• Reforçament del caràcter condicionat d’ una part de la prestació econòmica de la 
RGC. 
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• No hi ha cap esmena d’ ERC que reguli com s’ ha de fer la gestió conjunta de la RGC 
amb l’ IMV. 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DE VALENTÍ ARROYO EN NOM DE LA COMISSIÓ DE GOVERN 

Que pensava que l’ Òrgan de Govern de la RGC  i la Comissió promotora de la ILP 
compartíem molts dels plantejaments per millorar la RGCi que podíem treballar 
conjuntament  (no va dir en que consistia) per millorar la RGC. 

En algun moment va argumentar en relació amb la bona voluntat de les esmenes d’ ERC, 
però no va ser l’ element central del seu discurs. 

 

SEGONA INTERVENCIÓ COMISSIÓ PROMOTORA: 

Que hi havia qüestions que eren compartides, però que hi havia moltes qüestions en que 
era mólt clara la divergència entre el que  deien la Comissió Promotora i l’ Òrgan de Govern, 
i vam precisar quines eren : 

• Caràcter no condicionat de la totalitat de la prestació econòmica. 
• Modificació de tots els requisit d’ accés a la RGC   (excepte el llindar econòmic de 

carència de rendes i quantia de la prestació) 
• Regulació de la determinació de l’ existència de situacions d’ excepcionalitat per 

accedir a la RGC condicionada a l’ informe dels serveis socials i no a un informe de 
l’òrgan tècnic de la RGC. 

• Complementarietat amb totes les rendes de treball. 
• Complement d’ habitatge. 
• Revalorització de les quanties de la RGC 
• Complement de la RGC a les pensions no contributives de la SS. 

 

QÜESTIONS CONCRETES SOBRE LES QUE TAMBÉ ES VA PARLAR I ES VA OBTENIR – O 
NO- RESPOSTA 

 

• Se li va sol·licitar, que es fitxes un dia concret pel pagament del RGC, per evitar la 
incertesa de que cada mes sigui un dia diferent, alegen que és un tema de 
intervenció. però van dir que estudiarien avançar la data de tramitació a l’ 
intervenció perquè l’aprovin. 
 

• Es va presentar la proposta del règim sancionar de les extincions per els 
incompliments de les obligacions que imposa la RGC, per donar una segona 
oportunitat abans d’extingir la prestació, es van quedar la proposta  -que esta al 
document adjunt-  per estudiar-la. 
 

• Es va parlar de la lentitud en la resposta dels recursos d'alçada i modificacions, que 
poden durar molt mes dels mesos estipulats, causant important perjudicis als 
perceptors. No hi va haver resposta. 
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• Es va comentar el tema de dos unitats familiars en un mateix habitatge i les 
incongruències de la situació actual, en que és considera una situació que 
requereix la intervenció dels serveis socials com a cas especial, i només es 
concedeix per un any. Tampoc van aportar solucions,més enllà de proposar dos 
anys de durada. 

 

• Es va comentar el tema de la interoperabilitat entre departaments de la Generalitat, 
per reduir la burocràcia. Hi estan treballant. 

 

• Sobre el tema de la ajuda als lloguer per part d’habitatge que tenen la obligació de 
demanar i desprès els hi descompten, amb el que és un tràmit inútil. Van dir que 
volien que fos compatible amb la RGC, sobretot per un tema d’impostos, millor que 
un complement de la RGC. 

 

Sobre el complement RGC a les pensions no contributives de la Seguretat Social 

Com sembla que la voluntat de l’  esmena d’ ERC no és perjudicar a ningú  -però no es tracta 
d’ una  qüestió de voluntat si no de resultat- , la directora general de prestacions 
econòmiques es va comprometre a tenir una reunió amb nosaltres per aclarir-ho, i si cal, 
modificar l’ esmena. 

 


